
Hind 7.50 

Kui linnavolikogu 
esimees Leelo Suidt, 
linnavalitsuse ehi-
tusteabe spetsialist 
Margit Kostin ja hea-
korraspetsialist Mil-
vi Saarekivi arvasid 
pärast 29. detsembri 
ringsõitu kokku koh-
ti, kust läbi sõitsid, 
sai neid 35.

Sirje Veldi

Valik oli küllaltki juhus-
lik ja seetõttu tuli ka hin-
nang üsna subjektiivne. 
Kuid nagu komisjon kinni-
tas, ei olnudki nende üles-
anne eramaju ja asutusi 
kuidagi paremuse järgi rit-
ta seada, vaid pigem saada 
üldmuljet ja väikese rahali-
se preemiaga ära märkida 
neid jõulukaunistusi, mis 
sel ringreisil eriliselt meel-
de jäid.

“Võiks olla siiski ka roh-
kem vihjamisi,” arvas Mil-
vi Saarekivi. “Naaber võiks 
ju üleaedse ilusast jõuluko-
dust linnavalitsusele jõulu-
de lähenedes vihjata. Mär-
ka naabrit, ütleks ma.”

Ja kuigi komisjon sõi-
tis mööda linna hämaruse 
saabudes, leidus siiski ka 
tänavu neid kohti, kus het-
kel jõuluvalgustus ei põle-
nud, kuigi oli näha, et mi-
dagi peaks olema. Need 
elamused jäid kahjuks ko-
misjonil saamata.

“Nii oli näiteks Nõmme 
tänava lõpus, kus on igal 
aastal hästi kenad jõulu-
kaunistused olnud,” mär-
kis Saarekivi. “Aga me and-
sime endast parima, se-
da enam, et autojuhiks oli 
volikogu esimees, kes viis 
meid päris mitmesse koh-
ta, kuhu me ise üldse po-
leks läinud. Üks selline ke-
na üllatus oli Vana-Koidu 
tänav 11, mis komisjonile 
kohe meelde jäi.”

Komisjoni üllatas, et 
Peedul oli üsna pime ja 
jõuluvalgustuse peale seal 
suuremat rõhku ei pandud. 
Samas tundus, et Mahla-
mäe uusasukad on ilmselt 
nooremad pered, kes jõu-
lumeeleolu loomisega roh-
kem vaeva näinud.

“Ilmselt pingutavad pü-
hademeeleolu loomisega 
rohkem pered, kus on väi-
kesed lapsed, vanemad ini-
mesed seevastu piirduvad 

vähemaga,” arutleb Saa-
rekivi. “Nii sümpaatne on, 
kui koduõues on ehitud 
kasvõi väike põõsake või 
puu. Ega ei peagi olema 
uhke ja ameerikalik, aga 
see annab palju juurde ini-
mese enesetundele sel pi-
medal ajal ning selle nimel 
võiks natuke ju kulutada.”

Hinnati tervikmuljet
Margit Kostini sõnul oli 

päris palju selliseid kodu-
sid, mis oli kaunistatud ter-
vikmuljet silmas pidades.

“Üks meie hindamise 
kriteeriume oligi see, et ko-
gu teema oleks ühtlaselt 
välja joonistunud. Valgus-
voolikuid oli tänavu märk-
sa vähem,” ütles Kostin. 
“Mõni selline maja oli ikka 
ka, kuhu oli kokku kuhja-
tud kõikvõimalikke värve 
ja kaunistusi, mis omava-
hel üldse ei sobinud ja olid 
seetõttu lausa karjuvalt 
silmatorkavad oma mait-
setuses. Aga neid oli siis-
ki vähe. Üks selline jäi sil-
ma Põllu tänaval. Aga eks 
me märkisime ta siiski ära, 
sest inimene oli vaeva näi-
nud. Ja võibolla ei meeldi-
nud selline lahendus vaid 
meile kolmele, kuid teistele 
meeldis. Seetõttu ära peab 
ikka mainima.”

Nagu varasematel aas-
tatel, nii tuli ka seekord 

märkida, et mõni tänav on-
gi üks suur terviklik jõulu-
muinasjutt – lihtsalt jalu-
ta ja naudi. Eks need Elvas 
ole endiselt Laane, Nõmme 
ja Kärneri.

“Laane on iseenesest sel-
line tänav, mis läheb mäe 
otsa ja mis sellise karge ja 
lumise jõuluilmaga on juba 
iseenesest nagu jõulumui-
nasjutt,” räägib Saarekivi. 
“Aga ka Nõmme tänaval on 
tiigi äär alati väga kena.”

Komisjon leidis üks-
meelselt, et need, kes va-
rasematel aastatel kinke-
kaardi pälvinud, olid en-
diselt tasemel ja ehk pare-
madki kui eelmistel aasta-
tel, kuid hindamise põhi-
mõtete kohaselt kaks aas-
tat järgemööda samadele 
kodudele kinkekaarte ei ja-
gata, ent äramärgituks või-
vad saada nemadki.

Žürii liikmete lemmiku-

teks olid tänavu Tähe 5b ja 
Tähe 14, Väike 4, Kärneri 
29, väikelastekodu.

“Asutustest oli jahmata-
mapanevalt ilus Elva väike-
lastekodu,” rääkis Saareki-
vi. “Juba Tartu poolt tulles 
hakkab see üle järve paist-
ma, nagu oleks mäe otsas 
mingi suur küla, sest kau-
nistused olid mitmel hoo-
nel. Maja on iseenesest ka 
nagu piparkoogimajake, 
kuid kaunistused olid ka 
hästi huvitavalt lahenda-
tud. Kolmnurgad olid pan-
dud ka torni, mis oli mi-
nu meelest eriti efektne. Ja 
need sinised põõsad...”

Žüriile meeldis ka Kär-
neri tänav 29 liikuv val-
gusmäng maja sissekäi-
gu ääres, mis polnud mit-
te närviliselt värviline ja 
plinkiv, vaid tumedam, vä-
relev, aeglaselt vahelduv ja 
sümpaatne.

Leiti, et ka kortermaja-
dele annaks palju kodu-
sust juurde, kui majaelani-
kud ühiste jõududega kas-
või ainult sissekäigu koha-
le valgustusega vaniku pa-
neksid.

Murumuna oli teine asu-
tus, mis vaatamata käi-
masolevale remondile suu-
tis žüriid meeldivalt üllata-
da. Igal aastal on väga ke-
nasti kaunistatud olnud ka 
külalistemaja. Ilusad olid 
aianduse ja mesinduse selt-
si teise korruse aknad. So-
liidselt ja maitsekalt mõju-
sid vanikud kesklinna ka-
siino trepikäsipuudel.

Leelo Suidt, kes on täni-
ni olnud vaimustunud El-
va kaunitest koduaedadest, 
mida külastatakse suvel ja 
sügisel, leidis esmakord-
selt jõulude ajal linna möö-
da ringi sõites taas enese 
jaoks palju täiesti uusi ela-
musi.

“Mulle meeldis Nõm-
me tänava kant, ka oma 
naabrinaine Kärneris,” üt-
les Suidt. “Silma riivama ei 
jäänud mulle eriti midagi, 
kuid alati võib midagi roh-
kem olla. Tegelikult on jõu-
luvalguse mõte laiem. Ini-
mesi tuleb kiita, sest nad 
ei kaunista ju mitte üksnes 
oma kodu, vaid ka linna.”

Jõuluvalgustusega kodud 
kaunistavad kogu linna
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Kolm uisuvälja 
ja suusarajad

Sellest nädalavahe-
tusest on Elvas juba 
kolm valgustatud liu-
välja. Abilinnapea Too-
mas Järveoja sõnul on 
linnal plaanis Verevi 
järvel korrastada ja val-
gustada kaks liuvälja, 
üks hokimängijatele ja 
teine lihtsalt uisutamis-
huvilistele. Kuid uisu-
väli saab olema ka otse 
Elva-Peedu kergliiklus-
raja lõpus asuval tiigil. 
Ettepaneku eraomani-
ku maal oleva tiigi liu-
väljaks kasutamiseks 
tegi peedulane Ilmar 
Särg, eraomanik ise oli 
asjaga päri ja linnava-
litsus lubas tiigi ka val-
gustada.

Toomas Järveoja 
kutsub kõiki elvala-
si, kuniks jagub lund, 
täiel rinnal talvemõnu-
sid nautima, ja tuletab 
meelde, et avatud on ka 
suusamaratonirajad. 

EPP

Ilmajaamast 
ilma tellida ei 
saa. Lk 3

Riigil on kohustus aidata 
inimesel säilitada kodu. 
Lk 4

Koolidirektor hindab 
möödunud aastat 
sisukaks ja töiseks. Lk 2

JÕULUVALGUS Seekord jäi peale maitsekus

Nii säras jõulutuledes Laane tänaval Elva linnavolikogu liikme Eva Kamsi kodumaja. Foto: Kayvo Kroon
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LÜHIDALT

OÜ Aqua & Waste Ser-
vice saatis nädala algu-
ses Käärdi korteriühistu-
tele kirja, milles teatas, et 
alates 1. jaanuarist 2009 
peavad Käärdi elanikud 
teenuse eest maksma 
36 ja asutused 49 kroo-
ni ühe kuupmeetri vee ja 
kanalisatsiooni eest. Sel-
line hinnatõus ületab ka 
1. aprillist plaanitud hin-
natõusu Elva linnas, kus 
vee hind elanikele tõuseb 
kuni 32 ja asutustele 45 
kroonini kuupmeetrilt.

Vastavalt Ühisveevär-
gi ja -kanalisatsioonisea-
dusele kinnitab veehinna 
omavalitsus ja teavitab 
muudatustest kolm kuud 
ette, avaldades vastava 
info kaks korda nädalaste 
vahedega vähemalt ühes 
kohalikus, maakondlikus 
või üleriigilises ajalehes.

Rõngu vallavanem Ai-
var Kuuskvere leidis, et 
AWSi selline ühepool-
ne hinnatõusust teavi-
tamine on ebaseaduslik 
ning avaldas lootust, et 
käärdilastel ei tule siis-
ki vee eest sellist hinda 
maksta.

Emajõe Veevärgi juha-
taja Andres Aruhein ütles 
ajalehele, et AWS on sel-
lise hinna väljakäimisega 
vindi tugevasti üle kee-
ranud. Jätkuvalt väidab 
Aruhein, et AWSi tegevus 
Käärdis ja ka Elvas on 
ebaseaduslik. Tema sõ-
nul on seadust rikkunud 

ka Elva linnavalitsus, kes 
Emajõe Veevärgi aktsio-
näride lepingu vastaselt 
on ilma nendega nõu pi-
damata pikendanud ope-
reerimise lepingut OÜga 
AWS. Samuti pidanuks 
tema hinnangul Elva linn 
kooskõlastama 1. aprilli 
hinnatõusu Rõngu valla-
ga. Aruheina sõnul peaks 
kõik õigused vee ja kana-
lisatsiooni majandamise-
ga toimetada olema Ema-
jõe Veevärgil, sest nei-
le kuuluvad ka torusti-
kud, mis vastavalt aktsio-
näride lepingule on pro-
jektis osalevad omavalit-
sused Emajõe Veevärgile 
üle andnud.

Aruheina sõnul on 
Emajõe Veevärgi eesmärk 
olnud ajada asju mõist-
likult ja rahulikult. Sa-
mas on nad valmis mus-
taks stsenaariumiks ning 
uurivad võimalusi vana-
de puurkaevude taasta-
miseks Käärdis, kuid loo-
davad, et niikaugele asi 
siiski ei lähe.

Aruheina sõnul võib 
Elva linna otsus lepingu 
väidetavalt seadusevas-
tasest pikendamisest OÜ 
AWS-iga viia selleni, et 
linn jääb lubatud inves-
teeringutest üldse ilma. 
Igatahes pole segadused 
Elva ja Rõngu ühise vee 
ja kanalisatsiooniga ma-
jandamise ümber kau-
geltki lõppenud. 
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AWS tõstis Käärdis vee hinna lakke

Elva linnavalitsuse ja 
ajalehe Elva Postipoiss 
väljakuulutatud hääleta-
mise käigus valisid kõik 
soovijad seitsme kandi-
daadi hulgast Elva Aasta 
Teoks 2008 Väikese Väe-
raja avamise, mis kogus 
51,6 protsenti häältest 
ehk 287 häält. 162 hää-
lega tuli teiseks Elva-Pee-
du kergliiklustee ja 147 
häälega kolmandaks fo-
tokonkurss Elva hetked. 
Aasta tegu sai hääletada 
Elva linna kodulehel või 
ajalehes Elva Postipoiss 
avaldatud ankeedi alu-
sel.

Väike Väerada kulgeb 
läbi linna parkmetsa ja 
ümber järvede Tartumaa 
tervisespordikeskuseni.

Raja väevõimu tutvus-
tas keskkonnateadlane 
Reet Priimann, kes koos 
endise Agenda 21 grupi 

liikmetega on Elva park-
metsade positiivset mõ-
ju uurinud enam kui viis-
teist aastat.

Väikesel Väerajal oli 
lisaks Tartumaa tervise-
spordikeskusele ja Elva 
linnavalitsusele ka pal-
ju teisi toetajaid. Projekt 
kokku läks maksma ligi 
nelisada tuhat krooni.

Aasta Tegu valitak-
se Elvas kuuendat korda. 
Võitja saab metallikunst-
nik Mart Salumaa skulp-
tuuri ja ajalehe Elva Pos-
tipoiss aastatellimuse.

Teised aasta teo kandi-
daadid olid kontsert Eesti 
Laul, lasteaia Õnneseen 
Peedu kompleksi valmi-
mine, minispordivälja-
ku rajamine Arbimäele ja 
kuldpulmapaaride õnnit-
lemine. 

ELV

Elva aasta tegu on Väike Väerada

26. detsembril Otepääl 
Tehvandi K90 hüppemäel 
toimunud Eesti meistri-
võistlustel meeskondlikes 
suusahüpetes osalesid 
Eesti parimad suusahüp-
pajad ja kahevõistlejad. 
Üheteistkümne meeskon-
na hulgas võitis meistri-
tiitli 682 punktiga Ote-
pää Spordiklubi koossei-
sus Egert Malts, Karl-Au-
gust Tiirmaa ja Jaan Jü-
ris. Teise koha saavutas 
664,5 punktiga SÜ Tae-

vatäht – Kaarel Piho, Kail 
Piho ja Mats Piho. Pronks-
medali võitles 627 punk-
tiga välja Elva Suusaklu-
bi I võistkond koosseisus 
Kristjan Ilves, Tõnis Kart-
au ja Illimar Pärn.

Individuaalselt saavu-
tas Illimar Pärn hüppe-
pikkustega 96 ja 95 meet-
rit (250 p) teise koha ote-
päälase Karl August Tiir-
maa järel (96 ja 94,5 
meetrit, 252 p). 
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Elva suusahüppajad tõid Tehvandilt 
medaleid

Möödunud 2008. aas-
ta oli Elva gümnaa-
siumis sisukas ja 
töine ning tõi posi-
tiivseid muutusi vä-
ga paljudes koolielu 
valdkondades.

Matti Kangor, 
Elva gümnaasiumi direktor

Erilise sisu möödunud 
aastale andsid kooli 95. 
juubeli üritused, mis tip-
nesid piduliku kontsert-ak-
tusega värske remondi lä-
bi uue hingamise saanud 
Tartu mnt 3 aulas. Ent aas-
ta jooksul valmisid ka kooli 
arengukava ja põhimäärus, 
uuendati ja kaasajastati 
kooli dokumentatsiooni. 
Kuid kõik see vajab veel üs-
na palju tõsist tööd.

Tulemused
Meie kooli üheks ees-

märgiks on kujundada õpi-
lased iseseisvalt mõtle-
vateks, otsustusvõimelis-
teks, vastutustundlikult te-
gutsevaiks ning igapäeva-
ses elus hakkamasaavaiks 
inimesteks. Õppetöö tu-
lemused on üsna stabiil-
sed ja isegi natuke para-
nenud, pidevalt on vähe-
nenud nende õpilaste arv, 
kellel on tunnistusel puu-
dulikke. Esimeses kooliast-
mes oli häid ja väga häid 
õpilasi ligi 80%, teises ast-
mes üle 50% ja kolmandas 
astmes ligi 30%. Teises ast-
mes tunnustati jõulude aja 
Hea Lapse tunnistusega 89 
õpilast, kes on sõbralikud 
ja kaasõpilasi toetavad.

Meie õpilased olid edu-
kad lõpueksamitel ja õpin-
gute jätkamisel, paljudel 
konkurssidel ja aineolüm-
piaadidel. I poolaastal osa-
leti neljal maakondlikul ai-
neolümpiaadil. Eriti edu-
kad olid 7c klassi õpilased 
maakondlikul matemaa-
tika järelkasvuolümpiaa-
di kolmes voorus ja edu-
kalt esinesid 7. ja 8. klas-
si õpilased ka geograafia-
olümpiaadil. Eelmisel õp-
peaastal saavutasid meie 
gümnasistid teise koha nii 
10. klassi inglise keele, õi-
gekirja kui ka kunstiolüm-
piaadil. Saksa keele olüm-
piaadilt tuli abiturientide-
le 2. ja 3. koht, soome kee-
les 6. koht, kooliansambli-
te konkursil saadi esikoht 
ja mälumängus Eesti Vaba-
riik 90 kolmas koht. Kõigis 
neis saavutustes on oluline 
roll nii õpilastel kui õpeta-
jatel.

Koostöö ja tugi
Õppetöö tulemuste pa-

ranemisel on olnud oluline 
roll tugisüsteemidel. Noo-
remates astmetes on väga 
tähtis võimalikult varaja-
ne abi õpiraskuste enneta-
miseks ja ületamiseks, mil-
les on kindlasti väga vaja-
lik kooli ja kodu koostöö, 
eriti aga lapsevanema oma 
last toetav ja abistav suh-
tumine. Eriline heameel 

on nendest lastevanema-
test, kes koos lapsega ko-
dus tundideks õpivad ja 
lugemisoskust ning teks-
tist arusaamist arendavad. 
Hea on see, et noorema-
te õpilaste vanemad on ak-
tiivsemad ja koostöö klassi-
juhatajaga on tulemuslik ja 
edukas.

Meie tahame, et kool 
oleks turvaline koht, kus 
õpilastel meeldib käia, 
oma tööd teha või tunnivä-
list aega sisustada.

Koolielus on rõõmude ja 
kordaminekute kõrval va-
ja tegelda ka probleemide-
ga. Õpilaste toetamine on 
tõhus vaid erinevate ini-
meste tihedas ja järjepide-
vas koostöös. Õpilaste abis-
tamiseks toimuvad kõigis 
kooliastmetes regulaarselt 
aineõpetajate konsultat-
sioonid, mitterahuldavate 
õpitulemuste korral on või-
malik koostada õpilasele 
individuaalne õppeplaan.

Juba õppeveerandi kes-
kel pööratakse tähelepanu 
õpitulemustele ning võe-
takse ühendust lapsevane-
matega, et ühiselt õpilast 
aidata. Vajadusel kutsu-
takse vestlusringi juhtkon-

na liikmed (direktor, õppe-
kasvatustöö juhid), hoole-
kogu esimees, tugistruk-
tuuri liikmed ning õpila-
ne ja lapsevanem, selgita-
maks õpilase edasijõudma-
tuse probleeme ning leida 
sobivad lahendused.

Küsitlustest ja arengu-
vestluste kokkuvõtetest 
on selgunud, et teatud osa 
õpilastest vajaks ka kodu 
suuremat tähelepanu ja 
võimalust jagada oma rõõ-
me ning muresid lähedaste 
inimestega. Kuid tundub, 
et alati ei jätku täiskasva-
nutel laste jaoks aega. Mõ-
nikord oleks vaja lihtsalt 
oma laps ära kuulata, kon-
sulteerida klassijuhataja 
või aineõpetajaga. Õpiras-
kuste korral kipub sageli 
aktiivsem roll jääma koo-
lile, kuigi iga lapsevanem 
peaks huvituma oma lapse 
vähemalt rahuldavast eda-
sijõudmisest.

Üheks õppeedukuse olu-
liseks aluseks on korralik 
koolikohustuse täitmine ja 
selle pidev kontroll ning 
koostöö koduga. Korrapä-
raselt kontrollitakse puu-
dumisi, iga kahe õppenä-
dala järel esitavad klassi-

juhatajad sotsiaaltöötajale 
vastavad aruanded, mille 
alusel viimane teeb kokku-
võtte õppe-kasvatustöö ju-
hile. Distsipliinirikkumis-
tega tegeldakse koheselt 
ning teavitatakse ka lapse-
vanemaid – tähelepanuta 
ei jäeta ühtki signaali.

Meie eesmärk on püü-
da last aidata ja usume, et 
seda suudame teha vaid 
koostöös. Kooli ühepoolse-
test pingutustest on kind-
lasti vähe, vaja on ka ko-
du abi ja toetust, eriti põhi-
kooli osas. Arvame, et lap-
sevanem saab ka ise oma 
lapse võimalikult hea ha-
riduse omandamisele kaa-
sa aidata. Näeksime hea-
meelega rohkem selliseid 
vanemaid, kes ka ise kooli 
helistavad ja küsivad lapse 
koolikäitumise kohta, eriti 
kui on esinenud mõningaid 
probleeme.

Sisehindamine ja 
koolitus

Käesolevast aastast hak-
kasime teadlikumalt pla-
neerima õpetajate kooli-
sisest täiendkoolitust, mi-
da esimesel poolaastal on 
olnud juba kolmel kor-
ral. Detsembri koolitustee-
ma “Erivajadustega õpilas-
te eripära ja individuaal-
suse arvestamine ainetun-
nis” tulenes koos püstita-
tud aastaeesmärkidest.

Kahtlemata aitavad just 
sellised kogu kooli liitvad 
ettevõtmised süvendada 
ühtse koolipere tunnet, mi-
da Elva gümnaasiumis vä-
ga oluliseks peetakse. Koo-
li enesehindamine on tõhus 
töövahend. See on kõike-
hõlmav, süstemaatiline ja 
regulaarne kooli tegevuste 
ning tulemuste jälgimine, 
mis võimaldab selgelt väl-
ja tuua meie kooli tugevad 
küljed ja need valdkonnad, 
kus on võimalik teha mida-
gi paremini või mis vajak-
sid uudset lähenemist. Sel-
les protsessis on igaühe et-
tepanekud ja tegevused vä-
ga olulised.

Enesehindamisprotses-
sis osalemine aitab seada 
prioriteete, kujundada pi-
ka- ja lühiajalisi eesmär-
ke ning mõista igaühe rolli 
nende saavutamisel. Ene-
sehindamine võimaldab 
läbi viia võrdlusanalüüsi. 
Planeeritakse parenduste-
gevused, millele antakse 
hinnang õppeaasta lõpus. 
Uued eesmärgid ja nende 
saavutamise tegevuskava 
püstitatakse tegelikku olu-
korda ja õpilaste arenguva-
jadusi arvestades.

Elva gümnaasium toe-
tab ja soodustab kogu oma 
koolipere arenemist ja tun-
nustatakse saavutusi. Aja 
jooksul teisenevad hoiakud 
ja vaatenurgad ning kuju-
nevad pädevused teha oma 
tööd paremini.

Soovin uueks aastaks 
kõigile meeldivat koostööd, 
hingerahu, edu ja õnne!

Elva gümnaasium on 
toetav ja tunnustav

Elva gümnaasiumi direktor Matti Kangor kõnelemas 
kooli aastapäeva aktusel. Foto: Milvi Kapaun
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MIS JUHTUS
Elvas

02.01 kl 00.18 ajal 
kuulas Alar (1988) korte-
ris muusikat ja tekitas lär-
mi, mis kostus trepikotta 
ja naaberkorteritesse, rik-
kudes avalikku korda ja 
majaelanike rahu.

03.01 kl 21.03 juhtis 
Jaan (1984) mootorsõi-
dukit olles turvavööga 
kinnitamata, kl 21.04 jäi 
sama rikkumisega vahele 
Dimitri (1989).

06.01 ei olnud turva-
vööga nõuetekohaselt 
kinnitatud kl 12.57 Mar-
gus (1973) ja kl 13.06 
Andres (1973).

07.01 kl 22.41 teatati 
Lõuna-Eesti Päästekesku-
sele, et Pika tänava ma-
jas tuleb korteriukse va-
helt suitsu. Kohale saa-
bunud päästjate koputa-
mise peale ust ei avatud. 
Päästetöötajad avasid 
kangi abil ukse ning leid-
sid toast kilekoti, mille 
oli süüdanud sinna pan-
dud kuum tuhk. Tänu põ-
lengu kiirele avastamise-
le tulekahju kaugemale ei 
levinud. Päästeteenistus 
palub enne tuha ära vis-
kamist see hoolikalt ma-
ha jahtuda lasta. Mitte 
mingil juhul ei tohi tuhka 
panna kilekotti, vaid sel-
leks tuleb kasutada me-
tallämbrit.

Rõngu vallas
04.01 kl 15.06 tabati 

autoroolist alkoholi jääk-
nähtudega Maiko (1989).

06.01 kl 14.29 ajal juh-
tis Avo (1968) veost veda-
vat sõidukit, millel veos 
ei olnud nõuetekohaselt 
kinnitatud. Kl 14.37 sõitis 
Vello (1949) juhitud auto 
asulasisesel teel lubatust 
kiiremini 16 km/h võrra.

Konguta vallas
04.01 kl 14.10 ei olnud 

Martinil (1986) kontrol-
lijatele esitada kehtivat 
liikluskindlustuspoliisi. 

05.01 kl 12 ületas Andri 
(1981) juhitud sõiduk tee-

kattemärgist “Ühekordne 
pidevjoon”.

Rannu vallas
04.01 kl 15.40 ei olnud 

Ülo (1968) oma sõidukis 
turvavööga nõuetekoha-
selt kinnitatud.

Nõo vallas
30.12.08 kl 20.45 juh-

tis Margus (1980) sõidu-
kit, omamata vastava ka-
tegooria juhtimise õigust, 
isik on sama teo eest ka 
varem sõiduki juhtimiselt 
kõrvaldatud.

31.12.08 kl 19.10 oli 
autoroolis alkoholijoobes 
Elle (1974), sõiduk ei ol-
nud läbinud ka nõueteko-
haselt tehnoülevaatust. 
Kl 19.10 ajal andis Siim 
(1989) sõiduki juhtimi-
se üle vastava kategooria 
mootorsõiduki juhtimise 
õiguseta ja joobeseisun-
dis isikule. 

Samal ajal jäi kontrol-
lijatele vahele ka Appo 
(1990). Noormees juh-
tis sõidukit alkoholijoo-
bes, tal polnud vastava 
kategooria mootorsõidu-
ki juhtimise õigust ja sõi-
duk, mida ta juhtis, ei ol-
nud nõuetekohaselt lä-
binud tehnoülevaatust. 
Appol ei olnud kontrolli-
jatele esitada ka liiklus-
kindlustuspoliisi.

03.01 kl 15.18 juhtis 
Piret (1976) sõidukit ko-
hustusliku liikluskindlus-
tuse lepingu maksevabal 
perioodil ja jättis kont-
rollijale esitamata liik-
luskindlustuspoliisi. Kl 
15.39 ajal oli autoroolis 
Mikk (1986), kellel pol-
nud kontrollijate esitada 
vastava kategooria moo-
torsõiduki juhtimisõigust 
tõendavat dokumenti, ta 
ületas ka teekattemär-
gist “Kahekordne pidev-
joon”. Kl 18.21 juhtis Ma-
dis (1951) sõidukit, mis ei 
olnud nõuetekohaselt lä-
binud tehnoülevaatust.

Tõraveres on ilma-
vaatlusi ja päikese-
kiirguse mõõtmi-
si tehtud katkema-
tult 43 aastat. Vaat-
lused toimuvad maa-
ilma kümne tuhan-
des ilmajaamas täp-
selt ühel ajal, iga kol-
me tunni tagant.

Mare Nõmmik

Tartus alustati päi-
kesekiirguse mõõtmi-
si 1950. aastal Lõunakes-
kuse tagusel alal tegutse-
nud aktinomeetriajaamas. 
Tõravere mäele, kus ob-
servatooriumi kõrgete kup-
lite kõrval paiknevad ka 
meteoroloogiajaama töö-
ruumid ja väljak, koliti üle 
koos astronoomidega.

Tänaseks on Eesti Me-
teoroloogia ja Hüdroloo-
gia Instituudi (EMHI) 
Tõravere meteoroloogia-
jaam maailmas tuntud 
päikesekiirguse mõõtmi-
se keskusena, mis kuulub 
päikesekiirguse mõõtmise 
baasjaamade ülemaailm-
sesse võrku. Selliseid jaa-
mu on 40, neist Tõraverele 
lähim asub Saksamaal. Sa-
masugused mõõteriistad 
nagu Tõraveres, on kasutu-
sel lõunanabast kuni Põh-
ja-Jäämereni. Andmed on 
väga olulised, sest päikese-
kiirgus mõjutab meie ilma 
ja inimtegevust.

Enamik meteoroloogi-
lisi mõõteriistu, mis mõõ-
davad ilma iseloomusta-
vaid näitajaid, on paiguta-
tud 50x50 m meteoroloo-
giaväljakule.

Ilmajaama juhataja He-
len Kaskema sõnul mõõ-
detakse sademeid ööpäe-
vas kolm korda, nähtavust 
ning õhurõhku, tuulekii-
rust, -suunda ja -puhan-
guid aga iga kolme tunni 
tagant. Õhutemperatuuri 
mõõdetakse 2 meetri kõr-
guselt, nagu kõikjal maail-
mas, kuid väljakul paikne-
vad ka maapinnale ja maa 
sisse seatud kraadiklaasid 
pinnase ja mulla tempera-
tuuri ning mulla külmu-
missügavuse mõõtmiseks.

EMHI peaspetsialisti, 
klimatoloog Ain Kallise sõ-
nul on mulla temperatuuri 
mõõtmise andmed olulised 
põllumehe jaoks, kuigi vii-
mane oskab õiget külviae-
ga määrata ka palja tagu-
mikuga mullale istudes.

Tõravere külmarekor-
diks registreeriti 1978. aas-
ta 31. detsembril -38,2 kraa-
di, soojarekordiks mõõde-
ti 1992. aasta 11. augustil 
+35,1 ning sademete rekor-
diks oli 1987. aasta augus-
tis 205,7 mm. Tõraveres on 
mõõdetud mõne sekundi 
jooksul 28 m/sek tuulepu-
hangut, suurima tuulepu-
hanguna on Eestis mõõde-
tud 1969. aastal 48 m/sek 
Ruhnu saarel.

Kuigi enamiku mõõt-
mistest teevad seadmed, 
peab meteoroloog oskama 
ilma mõõta ka siis, kui apa-
ratuur on mingil põhjusel 
rivist välja langenud. Mõ-
nel juhul on käsitsi mõõt-
mine aparatuurist täpsem, 
nii mõõdetakse käsitsi sa-

demete hulka, kallates ko-
gumisnõusse kogunenud 
sademed mõõtemensuuri. 
Palja silmaga vaadeldak-
se iga tunni järel ka pilvi, 
määrates nende iseloomu, 
st. liiki ja kõrgust. Pilvkat-
te olukorda on oluline tea-
da, sest just pilved määra-
vad selle, kui palju päike-
sekiirgust satub maapinna-
le ja kui palju kiirgub taga-
si kosmosesse.

Vaadeldakse ka ilmas-
tikunähtusi (nähtavus, 
härmatis, tuisk, jäide, äi-
ke jms.) ning taevanähtusi 
(halod, virmalised ja helki-
vad ööpilved).

2005. aastal paigaldati 
ilmajaama territooriumile 
Eesti esimene välguandur, 
nn Välgu Mihkel, mis an-
nab õigeaegset teavet äike-
sepilvede liikumise kohta.

Kallis märkis, et üks äi-
kesepilv on tunduvalt võim-
sam aatomipommi plahva-
tusest.

“Kui saaks ühe välgu, 
mille kestvus on 0,2-0,4 se-
kundit, kuidagi purki pan-
na, saaks sellega valgusta-
da aasta aega väikest lin-
na! Välk liigub üles-alla 
kuni 20 korda, kuid meie 
silm seda ei näe,” rääkis 

Kallis.
Vaatlustel kogutud and-

med saadetakse ilmajaa-
mast sünoptiliste telegram-
midena EMHI-sse iga kol-
me tunni järel.

Ilma ei ennustata
Ekslikult arvatakse, et 

ilmajaama tähtsaimaks te-
gevuseks on ilma ennusta-
mine. Tegelikult mõõdavad 
ilmajaama meteoroloogid 
vaid ilma iseloomustavaid 
näitajaid, klimatoloogid 
teevad nende poolt kogu-
tud andmetest kokkuvõt-
teid ning sünoptikud prog-
noosivad ilma lähemateks 
tundideks ja päevadeks.

“Kõik teavad kõike il-
mast, tervisest ja pedagoo-
gikast,” rääkis Kallis. “30 
protsenti inimestest on vä-
ga ilmatundlikud, nad on 
meteotroobid, kes tunne-
vad ilmamuutusi konti-
des.”

Kallise sõnul on ilm põ-
nevaim jututeema eriti me-
reäärsetes riikides, kuna 
seal on ilm muutlik. Ilma-
jutud ei ole huvitavad aga 
keset Sahara kõrbe, kus 
ilm püsib nädalaid muutu-
matuna. Ilmateade on ka 
teleuudiste vaadatuimaks 

osaks. Tõraveres hinnatak-
se enam ETV ilmateadet, 
kuna ilma iseloom antak-
se selle alguses edasi ühe 
lausega.

Kallis kinnitas, et kliima 
on maakeral viimase saja 
aasta jooksul soojenenud 
pisut üle ühe kraadi ning 
90 protsendilise tõenäo-
susega on seda mõjutanud 
inimtegevus.

“Seda ei tea keegi, kui 
kaua kliima soojenemine 
jätkub ja kui kauaks mei-
le sooje talvesid jagub,” li-
sas Kallis.

Kuigi meie sünoptikute 
prognoosid ei ole alati sa-
japrotsendiliselt paika pi-
danud, on need viimaste 
suurte tormide puhul siiski 
täpsed olnud.

“Sünoptikuid süüdistati, 
et nad ei ennustanud Pär-
nu 2005. aasta suurt mere-
tõusu, kuid nad ennustasid 
täpselt tuule kiirust. Mere-
meteoroloogia on meil lik-
videeritud, nüüd on EMHI 
hakanud ka meretõusu en-
nustama,” märkis Kallis. 
“Meie ilm on tormilisem 
seetõttu, et Läänemerel on 
jäänud jääd vähemaks, jää-
kaas on kadunud ja vesi lii-
gub kergemini ning tuul 
puhus tormi ajal Pärnu lah-
te vee kokku.”

Kuigi inimestele tun-
dub, et tänapäeval on ilma-
ga midagi lahti ning sage-
nenud on suured loodusõn-
netused ja -katastroofid, ei 
pruugi see nii olla.

“Varem ei teatudki sel-
lest, et kusagil on toimu-
nud suuri looduskatastroo-
fe, sest Vene ajal nendest ei 
kirjutatud, nüüd on inime-
sed hakanud nende vastu 
rohkem huvi tundma,” sel-
gitas Kallis.

Tormidest ei ole pääse-
nud ka Tõravere, nii räsis 
tromb 1998. aastal ilma-
jaama ning lõhkus 2005. 
aastal observatooriumi 
peahoone katuse. Ühel 
Tõravere observatooriu-
mi algaastate kinoõhtul, 
kui vaadati parasjagu filmi 
“Saatan ja 10 käsku”, põru-
tas äike otsetabamuse pea-
hoone kuplisse, mida võis 
pidada ka Jumala karistu-
seks.

Ilmajaamast ilma ei telli

LÜHIDALT

Meeldivalt töörohke 
oli möödunud aasta ja 
eriti aastalõpu kuu Elva 
ansamblile Mis sest. Oli-
me oodatud Kongutasse 
eakate jõulupeo ürituse-
le, kultuurikeskuse Sini-
lind eakate jõulupeole, 
Straussi ühingu õhtule 
muuseumi saalis. Jõud-
sime ühiselt sõita ka Pü-
hajärve spaasse suplema, 
pärast sõitu oli ühine lõu-
nasöök EGO-s.

Aasta viimasel näda-
lavahetusel oli rõõm üles 
astuda Peedu eakate jõu-
luüritusel. Kohal oli ar-
vukalt peedulasi, laual 
tee ja kohv, omavalmista-
tud võileivad, puuviljad, 
piparkoogid. Ürituse avas 
Tiiu Karp.

Lauluansambel esitas 
jõululaule ja laule oma 
repertuaarist. Siis läks 

lahti ühislaulmiseks. Vis-
kasime nalja, et võiksi-
me ühiselt moodustada 
laulukoori Laululahingu 
saates esinemiseks. Ka 
saateansambel on meil 
ju omast käest, klarnetil 
mängis koos meiega Paa-
vo Karp. Soe ja südamlik 
oli see üritus, mis sai võe-
tud ka videolinti.

Ehk kohtume veel, siis 
suvel ja Peedu laululaval.

Trotsides raskusi soo-
vime head tervist uuel 
aastal kõigile, kes meie 
laulmisest on rõõmu saa-
nud. Aitäh kõigile võõ-
rustajatele ja toetajatele!

Lauluansambel 
Mis sest

“Mis sest” oli oodatud mitmele 
üritusele

30 protsenti inimestest on väga 
ilmatundlikud, nad on meteotroobid, 
kes tunnevad ilmamuutusi kontides.
Ain Kallis, klimatoloog

Helen Kaskema (vasakul) ja meteoroloog Karin Veskimäe kontrollivad, kas päikese-
paiste kestvuse regulaator on töökorras. Fotod: Mare Nõmmik
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06.01 otsustati:
Kvalifitseerida rii-

gihankes nr 109440 “Elva 
Lasteaia Murumuna hoo-
ne ümber- ja juurdeehi-
tus” osalevad pakkujad.

Tagastada Vana-Koi-
du tn 8 maa suurusega 
1535m².

Kanda majandus-

tegevuse registrisse 
Nokarel OÜ, Kirde 1, töös-
tuskaupade müük, muru-
niidukid, saed, aiatarbed; 
Karvapall OÜ, Kirde 2a, 
vaipade müük; Tuulis OÜ, 
Kirde 2a mööbli müük ja 
valmistamine.

Maia Kukk
Linnasekretär

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Elva Linnavoliko-
gu kehtestas 15.12.2008 
määruse nr 23 “Elva lin-
na ühisveevärgi ja -ka-
nalisatsiooni kaudu vee-
varustuse ja heitvee ära-
juhtimise hinna kehtes-
tamine” uued Elva linna 
ühisveevärgi ja -kanali-
satsiooni abil veevarustu-
se ja heitvee ärajuhtimi-
se teenuse hinnad alates 
01. aprillist 2009 all-
järgnevalt:

1.1 tasu 1 m³ võetud 
vee eest:

1.1.1 eluruumide oma-
nikud ja valdajad (sh ela-
mud, korteriühistud, ela-
muühistud) 13.50 (kolm-
teist krooni ja 50 senti);

1.1.2 juriidilised isi-

kud (välja arvatud mää-
ruse punktis 1.1.1 ni-
metatud tarbijad) 15.50 
(viisteist krooni ja 50 
senti);

1.2 tasu 1 m³ heit-
vee ärajuhtimise eest:

1.2.1 eluruumide oma-
nikud ja valdajad (sh ela-
mud, korteriühistud, ela-
muühistud) 18.50 (ka-
heksateist krooni ja 50 
senti);

2.2.2 juriidilised isi-
kud (välja arvatud mää-
ruse punktis 1.2.1 ni-
metatud tarbijad) 29.50 
(kakskümmend üheksa 
krooni ja 50 senti). Hin-
nad on kehtestatud koos 
käibemaksuga 18%.

Elva Linnavalitsus

TEADE

Sellist kodude ehi-
tamist nagu viimas-
tel aastatel, pole Ees-
ti rahvas ammu näi-
nud. Ent õnn võib 
ootamatult selja pöö-
rata, ja nii mõnelegi 
uue kodu omanikule 
ongi juba pööranud.

Karel Rüütli, 
Eestimaa Rahvaliidu 
esimees

Kui ennustused tõeks 
osutuvad, jääb tuleval aas-
tal 12 protsenti kodulaenu 
võtnutest tagasimaksmise-
ga hätta. Kõige kurvem on 
see, et 70 protsenti hätta-
sattunutest on lastega pe-
red. Ühtekokku ähvardab 
majanduslanguse jätkudes 
ligi 9000 peret kodust il-
majäämine.

Peaministri mõttemalli 
kohaselt võiks ju ka öelda, 
et nad ise on süüdi – miks 
peaks maksumaksja nende 
laenu riigikassa kaudu kin-
ni maksma! Samas tõttab 
tema juhitud valitsus pak-
kuma 1,5 miljardi krooni 
suurust laenu majandus-
hädades vaevlevale Lätile. 
Ent noored lastega pered 
on nii tööturu kui ka väi-
keettevõtluse kandev jõud, 
rääkimata nende panusest 
eesti rahvuse püsimajää-
misse.

Perede toetamine on 
investeering

Intressipuhkuse näol on 
tegu laenuga, mitte toetu-
sega. Kava kohaselt on elu-

asemelaenu intressipuh-
kus mõeldud töökohakao-
tuse korral makseraskuste 
leevendamiseks, et enneta-
da kodu äravõtmist lastega 
peredelt. Hiljem on perel 
kohustus maksta see toe-
tus 10aastase graafiku alu-
sel riigile tagasi.

Andes peredele võima-
luse kodulaenu intressi-
puhkuseks, võidame to-
pelt. Esmalt saab töö kao-
tanud pereisa või -ema pü-
henduda uue töökoha leid-
misele või lausa oma ette-
võtte loomisele. Teisalt on 
võimalik suhteliselt väi-
keste kulutustega ära hoi-

da inimeste vaesusselange-
mist, mis võib hiljem riigi-
eelarves väljenduda miljar-
ditesse ulatuvate sotsiaal-
toetuste ja muude kuluka-
te abinõudena.

Euroopalik kohustus 
ja kodanikuühenduste 
soovitus

Tasub silmas pidada ka 
asjaolu, et Euroopa Komis-
joni hinnangul on valit-
sused ja parlamendid ko-
hustatud majanduslangust 
pehmendama ning valima 
sobivad meetmed majan-
dussurutisest väljatulemi-
seks. Kindlasti on siin teis-
tele eeskujuks Suurbritan-
nia, kus 2009. aastal haka-
takse võimaldama riiklik-
ku intressipuhkust.

Rahvaliidu fraktsiooni 
algatust toetasid 16. det-
sembri ümarlauas omanike 
keskliit, sihtasutus KredEx, 
tööturuamet ja kinnisvara-
firmade liit. Varem on meie 
algatusele oma poolehoidu 
avaldanud lastevanemate 
liit ja pangaliit. Ümarlaual 
osalenud Sotsiaaldemo-
kraatliku Erakonna, Kesk-
erakonna, Eestimaa Rohe-
liste ja Isamaa ja Res Publi-
ca Liidu fraktsiooni esinda-
jad pidasid algatust oluli-
seks ning lubasid seda oma 
fraktsioonides tutvustada.

Ümarlaual osalejad tun-
nistasid riikliku intressi-
puhkuse vajalikkust ning 
kinnitasid oma nõusolekut 
jätkata sellesuunalist koos-
tööd. Riigil lasub vastutus 
näha võimalikke tuleviku-

stsenaariume ning enne-
tada neist tulenevaid eba-
soodsaid tagajärgi asjako-
haste ja mõjusate otsuste-
ga.

Intressipuhkus – lihtne 
ja kindel

Rahvaliidu ettepane-
ku kohaselt saaksid toe-
tust pered, kelle ülalpida-
misel on vähemalt üks ku-
ni 18aastane laps või kuni 
26aastane õppiv noor. Eel-
tingimuseks on panga posi-
tiivne otsus maksepuhkuse 
võimaldamise kohta. Riik-
lik sihtasutus KredEx ta-
sub laenuvõtja eest panga-
le kuni 12 kuu intressimak-
sed ning pärast maksepuh-
kuse lõppu saab need sum-
mad tagasi 10 aasta jook-
sul koos neilt arvestatud 
miinimumintressiga.

Riigil on kohustus aida-
ta raskustesse sattunud pe-
redel nende kodu alles hoi-
da. Selline kohustus tule-
neb otseselt Eesti põhisea-
dusest, sest perekond on 
riigi ja rahva püsimajäämi-
se eeldus.

Intressipuhkuse oluli-
sust on mõistnud ka elu-
asemelaenude tagamisega 
tegelev riiklik sihtasutus 
KredEx, kes on esitanud 
vastava analüüsi ja kinni-
tanud oma valmisolekut 
selleks. Seega pole tege-
mist opositsiooni populist-
liku algatusega, vaid läbi-
mõeldud ja kaalutletud et-
tepanekuga.

1. jaanuari keskpäe-
vaks oli Peedul ehitud 
kuusepuu juurde kogune-
nud üle kolmekümne ini-
mese, keda tervitas korst-
napühkija. Peedu koo-
li seltsi liikmed pakkusid 
kõigile soovijatele loose, 
et näha, mida uus aasta 
neile toob. Aasta headust 
ennustati ka ubadega – 
paarisarv ube pidi olema 
natuke soodsam kui paa-
ritu.

Korstnapühkija Ilmar 
Särg kiitis Elva linnava-
litsust suurte investee-
ringute eest Peedule – nii 
lasteaia kui Peedu elani-
kele elutähtsa jalgtee eest 
ja leidis, et niipea Peedu 
jaoks teist sellist aastat ei 
tule.

Kuna on oodata ma-
janduslikku surutist ja 
et kellelgi peedulastest 
raha otsa ei lõpeks, kin-
kis ta kõigile kohalolijai-
le õnneraha, mis tuli ra-

hakotti tallele panna. Ka 
sai igaüks tema käest vir-
gutava nuudihoobi, mis 
peaks inimese ärksamaks 
ja aktiivsemaks tegema. 
Kohalikud väikelaste va-
nemad olid võtnud kaa-
sa seebimullide valmista-
ja. Päikese käes vikerkaa-
revärviliselt sädelevad 
mullid ennustasid head 
aastat, langesid kohaloli-
jaile ja tegid ka korstna-
pühkija nina märjaks.

Kuna korralikku kuu-
se juurde viivat rada ei 
ole ja tuleb pugeda läbi 
kuuseheki, siis eelistasid 
osad inimesed turnida 
üle lasteaia suletud vära-
va. Korstnapühkija lootis, 
et suvi annab arutust ja 
laululava juurde tehakse 
ka korralik tee. Selle loo-
tuses kutsus Peedu Koo-
li Selts kõiki taas kohtu-
ma järgmisel aastal sa-
mal ajal. 

PKS

Peedul jagas korstnapühkija raha

Riigil on 
kohustus aidata 
raskustesse 
sattunud peredel 
nende kodu alles 
hoida.

Eestimaa algab oma kodust
MAJANDUSLANGUS Hätta satuvad ka lastega pered

Foto: Anna-Liisa Särg
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Peeter Laasik on val-
mis uuteks väljakut-
seteks.

Sirje Veldi

Mis kandi mehi?
Olen sündinud Tartus, 

nüüd saab sellest päevast 
50 aastat. Olen elanud Tar-
tus ja Elvas. Kooli ajal te-
gin küllaltki palju spor-
ti, 18-aastaselt sain meis-
tersportlaseks klassikali-
ses maadluses. Minu tõsi-
ne edasiõppimise soov oli 
kehakultuur, aga kuna mu 
ema üks vend oli arst ja tei-
ne loomaarst, siis see mõ-
jutas, et valisin spordime-
ditsiini.

Kas töötasite ka 
spordiarstina?

Jah, pärast ülikooli lõ-
petamist läksin tööle spor-
diseltsi Dünamo kehakul-
tuuridispanseri peaars-
ti asetäitjaks. Seejärel olin 
viis aastat Nõukogude Lii-
du naiste džuudokoondise 
arst – 150-160 päeva aas-
tas komandeeringus möö-
da Venemaad, ka Lätis ja 
Leedus.

Mis spordiarsti üles-
anne oli?

Põhiline oli laagrites 
traumadega tegelemine, 
sest džuudo on ikka vä-
ga traumarohke ala ja üle-
koormuse sündroome on 
väga palju. Koondise juures 
oli meil ka teadustöötajate 
grupp, kus hakkasima jär-
jest enam tähelepanu pöö-
rama sportlaste psüühili-
sele valmidusele. Uurisi-
me, mis mõjutab tippsport-
lase lõpptulemust, mis an-
nab nii öelda need viima-
sed viis protsenti, et üks 
võidab näiteks kuldse me-
dali ja teine ei võida, kui-
gi mõlemad sportlased või-
vad olla füüsilistelt võime-
telt võrdsed.

Tänu spordile tekki-
sid kontaktid teiste riikide 
spordiarstide ja ortopee-
didega. 1989. aastal olin 
2,5 kuud täiendusel Sak-
samaal Heidelbergi ülikoo-
li kliinikus, kus töötas mu 
tuttav saksa džuudokoon-
dise arst.

Kas olete teinud ka 
teadustööd?

Nõukogude ajal astu-
sin aspirantuuri teadusliku 
kraadi tegemiseks. See pidi 
toimuma Tartus ja tolleaeg-
ses Leningradis. Sain seal 
oldud peaaegu aasta, kuni 
Eesti iseseisvus, Leningrad 
kadus tagant ära, piir tuli 
vahele. Proovisin küll veel 
aasta, kuid ega see iseseis-
vumise algusaegne teadus-
töö oli ikka väga põlve ot-
sas. Üks prodekaan ütles, 
et nüüd mine ise jänkude-
le heina niitma, et see on 
nüüd sinu töö. Sest prepa-
raatorile, kes katsejänes-
te eest hoolitseks, ei olnud 
raha palka maksta. No kui 
hommikul pead neid sööt-
ma, siis puure kasima, õh-
tul lõikama ja mikroskoo-
bi all ka veel vaatama, siis 
see poleks lihtsalt realist-
lik. 1996. aasta lõpus kut-
sus tollane Elva haigla ju-
hataja Arvi Vask mind El-

Uued kogemused motiveerivad
JUUBILAR Arst-ortopeed Peeter Laasik

vasse. Peaarsti ametisse 
määras mind pärast Arvi 
Vase teisele tööle minekut 
tollane linnapea Väino Ui-
bo. Haigla oli siis munitsi-
paalettevõte.

Ja kohe algasid muu-
tused ja reformid?

Kohe tuli Elva haigla ju-
riidilist staatust muuta, sai 
tehtud MTÜ. 2002 muu-
tus taas seadus ja siis öel-
di, et enam ei tohi olla ka 
MTÜd. Oli vaid üks võima-
lus – sihtasutus, mille asu-
tasid 14 Elva haigla tööta-
jat. Kõige raskem periood 
oli 2000-2003. Elva, Val-
ga ja Põlva haiglat polnud 
algselt üldse kaardil, polii-
tiline olukord oli väga ühe-
le poole kaldu, mõttevii-
sid vildakad. On häid kol-
leege, kes on tänaseni sel-
lest kõigest väga muserda-
tud. Kellele ikka meeldiks, 
kui 20 aastat oled tööd tei-
nud ühtemoodi ja nüüd 
homsest tuleb teha teist-
moodi. Aga kriis toob esi-
le isiksused. Kui meeskond 
läbi veab, siis saad aru, mi-
da nad väärt on.

Kas olete külma när-
viga?

Olen suutnud teha väli-
selt väga selgeid otsuseid. 
See ei tähenda, et need mi-
nule endale isiksusena ol-
nuks väga kerged, see on 
hoopis teine asi, aga seda 
ei peagi teised teadma. On 
olnud unetuid öid, valusid 
südames, kuid see kõik on 
juhi palga sees.

Kas olete selle väi-
tega nõus, et inimesi 
võetakse tööle oskus-
te, kuid vabastatak-
se isikuomaduste pä-
rast?

Püüan vältida. See vii-
mane on emotsionaalne ot-
sus, mille puhul mina üt-
len, et tõmba tagasi, hin-
ga kümme korda sisse ja 
tee otsus järgmisel päeval. 
Emotsionaalsed otsused ei 
tule kellelegi kasuks, ka ot-
suse tegijale endale mitte.

Miks te sotsiaalmi-
nisteeriumist ära tuli-
te?

Sellepärast, et abimi-
nistri koht on poliitiline. 
Kui Riigikogu valimiste 
tulemusena Keskerakond 
enam võimul ei olnud, siis 
koos Jaak Aabiga lahkus 
ka kogu meeskond. Päeva-
pealt, igasuguste kompen-
satsioonideta. Riigiametis 
tegelesin sellega, millega 
riigiametnikud ikka – val-
mistasin endale head pal-
ka, aga tuli välja nii, et ka 
kõik teised arstid said.

Kui 2005. aasta alguses 
abiministriks sain, oli hai-
gekassa 300 miljoniga de-
fitsiidis. Esimene mure mi-
nisteeriumis oli leida raha 
haiglatele lepingute eest 
maksmiseks. Tuli muuta ja 
kehtestada uus hinnakirja-
süsteem. 2007. aastal lõpe-
tas haigekassa 3 miljardili-
se ülejäägiga. Julgen öelda, 
et umbes 2 miljardi osas oli 
see ka minu ja Jaak Aabi 
teene. Kui proua Maripuu 
hindas oma 2008. aasta 
suurimateks tulemusteks 
rahvastiku tervise arengu-
kava kinnitamist, maail-
maorganisatsiooni konve-
rentsi Tallinnas, pensioni 
tõusu ja töölepinguseadu-
se vastuvõtmist, siis võin 
öelda, et neist kaks esimest 
olid minu poolt algatatud.

Mida peate oma se-
nise elu kõige olulise-
mateks otsusteks?

Et mul on lapsed, et va-
lisin arsti ameti ja et oleme 
suutnud Elva haigla ole-
lusvõitluses püsima jääda. 
Poeg lõpetas Tartu Ülikoo-
li arstiteaduskonna ja on 
nüüd juba teist aastat or-
topeedia resident Soomes. 
Tütar õpib Tartu kunsti-
koolis.

Mis oleks teile järg-
mine väljakutse?

Arstina saan jätkata 
ükskõik kus. Ega ma ei var-
ja, et mind huvitaks taas 
abiministri või Riigikogu 
töö. Keskerakondagi astu-
sin, sest tollased reformid 
ajasid hinge täis. Ega ma ei 
varja, et äkki võiks veel ka 
Soome minna. Uued koge-
mused on põhimotivaator.
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� Elva Ettevõtja-
te Ühenduse välja 
kuulutatud jõulueelse 
kaunistamise võistlu-
sel jäi žüriile firmadest 
silma Elva Tarbijate 
Ühistu töö: maitsekus, 
läbimõeldus, fantaasia-
lend. Tartumaa Vesi oli 
dekoreerinud veetorn-
elamu. Kolmanda koha 
vääriliseks hinnati Ju-
han Irsi kauplus Valga 
maanteel. Eramutest jäi 
silma Nõmme 28, Tartu 
mnt 28a, Laane 23. 
Napilt jäi preemia saa-
mata Järve 6 ja Pargi 
26 pererahval.
� Jõulude eel premee-
ris EEÜ kahte parimat 
algkooli õpilast ja kahte 
väljapaistvat gümnasis-
ti. Algkoolis andis Enno 
Kuldkepp 500-kroo-
nised preemiad üle 
Donat Reznikovile ja 
Mairi Jõgile, gümnaa-
siumis Jaan Tõnuvere 
sama suured preemiad 
Paul Soomele ja Janika 
Tsopile.

Peeter Laasik oleks valmis minema tagasi ka riigiame-
tisse, kuid vähemalt ühel päeval nädalas tahaks ta 
endiselt patsientide luid ja konte ravida. Foto: Sirje Veldi

Laupäeval, 3. jaanuaril 
toimus Elvas raekoja saa-
lis Eesti Straussi ühingu 
uusaasta-kontsert ja se-
da juba neljandat korda. 
Kontsert on populaarne 
Elva elanike hulgas. Esi-
nema oleme kutsunud 
väga erinevaid artiste, 
reeglina on kontserdika-
vas operetimuusika.

Seekord olid külas kõi-
gile tuntud siitkandist pä-
rit operetinäitleja ja laulja 
Voldemar Kuslap ja Esto-
nia teatri solist Tiiu Laur. 
Klaveril saatis kauaaegne 
Estonia kontsertmeister 
Ülle Millistfer.

Kava oli tihe. Publik 
sai esitatud operetikat-
ketest nii äratundmis-

rõõmu kui ka midagi uut. 
Kõlasid Kalmani, Lehari, 
Straussi ja teiste heliloo-
jate meloodiad. Esinejad 
olid kõlava hääle ja ker-
ge tantsujalaga, publik 
oli kaasaelav ja tänulik. 
Kuulajaid kostitati ka li-
sapalaga.

Eesti Straussi ühing 
tänab nii esinejaid kui ka 
kontserdikülastajaid. Tä-
nu ka Elva linnavalitsu-
sele, kelle ruume saime 
kasutada. Uute muusika-
liste kohtumisteni 2010. 
aasta jaanuaris, siis juba 
viiendal uusaastakont-
serdil.

Maie Laasmaa, 
Eesti Straussi ühing

Straussi ühingu uusaastakontsert
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Eesti meistrivõistlus-
te esimene etapp las-
kesuusatamises sõi-
deti 29.-30. detsemb-
ril Otepääl Tehvandi 
suusakeskuses.

Milvi Kapaun

Võistluste esimesel päe-
val toimunud sprindisõidus 
võitsid meistritiitli Eveli 
Saue ja Roland Lessing. 
Püstitiirus ühe trahvirin-
gi sõitnud Eveli Saue lõ-
puaeg 7 km rajal oli 22.37. 
Lamadestiirus vaid ühe 
märgi tabanud Kadri Leht-
la oli teine, aeg 24.18. Sirli 
Hanni tegi lamadestiirus 
kolm möödalasku ja kaotas 
finišis Lehtlale sekundiga.

Meeste 10 km sõidus 
mahtusid kolm paremat 
viie sekundi sisse, kaksik-
võit tuli Elvasse. Meistri-
tiitli võitis Roland Lessing 
Indrek Tobrelutsu ees. 
Lessing tegi tiirudes kaks 
möödalasku, Tobreluts ek-
sis kolmel korral ning kao-
tas Lessingule finišis kaks 
sekundit. Kolmanda koha 
saavutas Marten Kaldvee 
(0+1), kaotus Tobrelutsule 
kolm sekundit. Neljanda 
koha sai Kauri Kõiv (2+2). 

Tiirud puhtalt läbinud 
Karel Viigipuu oli viies, 
Priit Viks kuues (2+1) ja 
Siim Ala kümnes (3+1).

Harrastajate võistlus-
klassis oli Kaspar Songis-
sepp neljas (0+4) ja Ilmar 
Vähi seitsmes (0+2).

M50 klassis võitis Too-
mas Viigipuu esikoha 
(3+2).

M15 klassis oli kahes 
lamadestiirus kokku ka-
heksa trahviringi teinud 
Kaius Loos 12.

M17 klassis sai püsti-
tiirus neli trahvi teeninud 
Kalev Ermits viienda ko-
ha. Verner Lessing sai 14. 
(4+5) ning Jaan Särg 15. 
(4+2) koha.

M19 klassis oli Heigo Le-
pik teine (1+2), kaotus esi-
kohale, leedulasele Rokas 
Suslavičiusele (3+1) oli 
kolm sekundit.

N19 klassis oli Kristel 
Viigipuu kahe möödalasu-
ga Vastseliina neiu Kad-
ri Kalluste (2+1) järel tei-
ne. N21 klassis oli tiirudes 
kolm trahviringi läbinud 
Karmen Alnek neljas.

Teisel võistluspäeval toi-
munud viitstardiga sõidus 
säilitasid Eveli Saue ja Ro-
land Lessing liidrikoha.

1.40 enne Kadri Lehtlat 
rajale saanud Eveli Sauel 
polnud vaatamata kuue-
le möödalasule esikoha-
le sõidul mingeid problee-
me. Saue järel tõusis teise-
le kohale viie möödalasuga 
Sirli Hanni. Tiirudes kokku 
seitse trahvi teeninud Kad-
ri Lehtla pidi leppima kol-
manda kohaga.

Meeste sõidus Indrek 
Tobreluts starti ei tulnud ja 
Roland Lessing sai kiires-
ti temast viis sekundit hil-
jem startinud Marten Kald-
veel eest. Finišis edestas 
tiirudes kolmel korral eksi-
nud Lessing neli möödalas-
ku teinud Kaldveed 1.06ga. 
Kolmanda koha saavu-
tas tiirudes viis trahvirin-
gi sõitnud Kauri Kõiv, kes 
finišeeris Lessingust 2.33 
hiljem. Neljas oli Karel Vii-
gipuu (1+2+0+2), kaotus 
esikohale 4.50.

Kaius Loos lõpetas ka 
teisel võistluspäeval sõi-
du 12. kohal, Kalev Ermits 
langes kaks kohta ja lõpe-
tas seitsmendana. Verner 
Lessing ja Jaan Särg pa-
randasid sprindisõidu tule-
must kahe koha võrra ning 
tulemuseks vastavalt 12. ja 
13. koht.

Kristel Viigipuu lõpe-
tas ka viitstardist sõidu 
Kadri Kalluste järel teise-
na. Karmen Alnek säilitas 
sprindisõidu neljanda ko-
ha.

Hea võistluse tegi viit-
stardist sõidus esimesed 
kolm tiiru puhtalt läbinud 
Heigo Lepik. Kaks mööda-
lasku viimases tiirus elva-
lase esikohta ei ohustanud. 
Teisena lõpetanud otepää-
lane Magnar Orasson eksis 
igas tiirus korra ning lõpe-
tas võitjast 3.03 hiljem.

Harrastajate võistlus-
klassis langesid ebaõnnes-
tunud laskmisega elvalased 
Kaspar Songissepp ja Ilmar 
Vähi kaks kohta tahapoole 
ning lõpetasid vastavalt 6. 
ja 9. kohal. M50 klassis esi-
mesena startinud Toomas 
Viigipuu lõpetas jälitussõi-
du kolmandana.

Eesti lahtiste meistri-
võistluste teine etapp las-
kesuusatamises sõidetakse 
28.02-1.03. Haanjas.

Heigo Lepik osaleb Eesti 
noortekoondise koosseisus 
jaanuarikuu lõpus Kana-
das Canmores toimuvatel 
juunioride maailmameist-
rivõistlustel.

Lõppenud aasta vii-
mastel nädalatel osale-
sid SK Airi võimlejad jõu-
luturniiridel Tallinnas ja 
Tartus.

13. detsembril toi-
mus VK Piruett jõulu-
turniir Tallinnas, kus SK 
Airi osales kahe võist-
konnaga. Mini võist-
lusklassi rühm koossei-
sus Kristiina Kütt, Lau-
ra Laurelia Põlgast, Stella 
Eileen Päid, Johanna Mä-
gi, Therese Klaus ja Sirja 
Loktev saavutasid kol-
meteistkümne võistkon-
na seas seitsmenda ko-
ha. Võitis VK Janika Tal-
linn, teine oli VK Rütmi-
ka Tartu, kolmas VK Pi-
ruett Tallinn.

Laste klassi rühm 
koosseisus Helena Aja-
ots, Karmen Orlovski, 
Liis Kaaver, Kärt Kurvits, 
Violetta Mägi ja Kristel 
Roose saavutasid kahek-
sa võistkonna seas neljan-
da koha. Esimeseks tuli 
VK Janika Tartu, teine oli 
Hotsport Paide, kolmas 
VK Janika Tallinn.

20. detsembril toimus 
VK Janika jõuluturniir 
Tartus, kus Elva rühmad 

tundsid end juba kindla-
mini ning sooritasid head 
võistluskatsed. Kümne 
mini rühma hulgas saa-
vutas SK Airi võistkond 
neljanda koha. Kaotus 
kolmanda koha võitnud 
Tallinna võimlemisklubi-
le Piruett oli ülinapp – 0,3 
punkti. Esikoha võitsid 
VK Janika Tartu võimle-
jad, teine oli Tartu võim-
lemisklubi Rütmika.

Laste võistlusklassis 
osales kaheksa rühma. SK 
Airi võistkond jagas vaba-
kavas Pärnu võimlemis-
klubiga Janika 3.-4. koh-
ta. Võitis VK Janika Tar-
tu, teiseks tuli Hotsport 
Paide. Vahendikavas saa-
vutasid Elva võimlejad 
teise koha VK Janika Tar-
tu järel. VK Janika Tar-
tu rühma Balance koos-
seisus võistelnud Noella-
Madleen Pärn ja Reelika 
Jõgi võitsid kuldmeda-
li noorte klassis. Teine 
oli VK Piruett Tallinn ja 
kolmas VK Janika Tartu 
(Sunshine).

Edu ja kordaminekuid 
kõigile uuel aastal!

Airi Pärn, 
SK Airi juhataja

Võimlejate edukas aastalõpp

3. jaanuaril toimus 
Kulbilohu krossirajal El-
va karikasõit talvises 
kestvuskrossis. Võistle-
sid soolomootorrattad, 
quadracerid ja ATV-d. 
Raja pikkus oli 2,1 km, 
noorte võistlusmaa oli 
poole lühem.

Soolomootorratastel 
olid parimad Riho Kollist 
MX1 ja Allan Laurimäe 
MX2 masinaklassis. Ühe 
tunniga sõitis Kollist läbi 
24 (kiireim ring 2.27,4) 
ja Laurimäe 23 (2.32,3) 
ringi. Rahvasportlastest 
võitis esikoha 23 ringiga 
(2.30,9) Sander Luiga.

Quadracerite võistlus-
klassis tuli võimalikult 
palju krossiringe läbida 
poolteise tunni jooksul. 
Võrdselt 30 ringi sõitsid 
etteantud aja jooksul lä-
bi Martin Toovis ja Ar-
vi Vaaderpass. Esikoha 
võitis teisel ringil kiirei-
ma ringiaja (2.41,6) väl-
ja sõitnud Martin Toovis. 
Starti läks ka Elva poiss 
Kait Kompus, kuid see-
kord ei pidanud mootor 
lõpuni vastu ning sõit tu-
li katkestada kümnendal 
ringil teiselt kohalt.

Poiste quad 100 ja 
quad 200 klassis selgus 
parim 20 minuti sõidu-
aja jooksul 1,2 km pik-
kusel võistlusmaal. Quad 
200 klassis tõid Elvale 
kaksikvõidu vennad Kait 
ja Kaidor Kompus. Kõige 
rohkem ringe – 17 suutis 
20 minuti jooksul läbi sõi-
ta Kait Kompus, kes võist-
lusklassi kiireima ringiaja 
1.09,83 sõitis välja viien-
dal ringil. Kaidor sõitis 
15 ringi, parim ringiaeg 
oli 1.19,2. Ka neljas koht 
jäeti Elvasse, selle sõitis 
välja 15 ringiga Johannes 
Sikk junior. Võistluspäe-
va lõpetasid ATV sõidud. 
Võistlusklassis ATV 1000 
läbis võitja Siim Vaide 
poolteise tunni jook-
sul 30 ringi, kiireim ring 
2.57,6. Teise koha saavu-
tanud elvalane Ian Kuu-
sik sõitis 29 ringi, parim 
ringiaeg oli 2.59,9.

Elva karikasõidu kest-
vuskrossis korraldas Elva 
Autospordiklubi. Võist-
luste direktor ja peakoh-
tunik oli Johannes Sikk, 
rajameister Kaido Kom-
pus. 

EPP

Kulbilohus sõideti kestvuskrossi

Laskesuusatajad 
sõitsid meistritiitlile

ETV-Swedbank noorte 
suusasari alustas 14. hoo-
aega vabatehnika sprindi-
ga 27. detsembril Otepääl 
Tehvandi spordikesku-
ses. Elva suusaklubist osa-
les kuus võistlejat. Parima 
tulemuse saavutas elva-
lastest M13 vanuseklassis 
500m sprindirajal hõbeme-

dali võitnud Kristjan Ilves.
Karl Mustjõgi oli M14 

klassis kaheksas. M18 klas-
sis sõitis Rando Kaljuvee 
kilomeetri pikkusel võist-
lusmaal seitsmendale ko-
hale. Heigo Lepik oli M20 
klassis 17.

Noorimas, M11 vanu-
seklassis lõpetasid Oliver 

Kütt ja Andreas Ilves 52 
osaleja hulgas vastavalt 23. 
ja 24. kohal.

3. jaanuaril Otepääl toi-
munud suusasarja teisel 
etapil osales Elva suusaklu-
bist Rando Kaljuvee, kes 
M18 klassis oli 5 km klas-
sikadistantsil 52 suusataja 
hulgas18.

Kahe osavõistluse kok-
kuvõttes on Kaljuvee sarja 
üldjärjestuses 11. kohal.

Järgmine etapp sõide-
takse klassikatehnikas 
veebruari lõpus Mõedaku 
suusakeskuses. 

EPP

Kristjan Ilves sprindis teine

Koduradadel meistritiitli võitnud Roland Lessing meedia huviorbiidis. Foto: arhiiv

Elva karikasõidus talvises kestvuskrossis tõid 
Quad 200 klassis Elvale kaksikvõidu Kait Kompus 
ja Kaido Kompus. Kolmandaks tuli Hendrik Volmer 
Pärnumaalt, neljas oli Johannes Sikk jun ja viies 
Mauri Kirsip Tartust. Foto: erakogu
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Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. 5399 1106

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Elva Tarbijate Ühistu pakub tööd 
Elva Konsumi videovalve ope-
raatorile. Info tel. 734 6366, 529 
2863

Üldehitaja (aus töömees) otsib 
ajutist tööd (sisetööd). Hind kok-
kuleppel. 5814 0978

Müüa 1-toal. korter Puhjas. Tel. 
529 1558

Müüa 4-toaline renov. korter 
Rõngus. Uus köögimööbel koos 
tehnikaga, vannitoas pesumasin 
jne. Hind 650 000.-. 529 1558

Müüa soodsalt Elva kesklinnas 
korras 2-toaline keskküttega 
korter. Tel. 5555 7409

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa ehituslik saematerjal 
(lauad, prussid) ja pikad kütte-
pinnud. 515 5025

Müügil suusad, saapad, side-
med, uisud. 504 5909; 5661 
9247, Valga mnt 1A

Müüa kuiv ja toores küttepuu 
kohaletoomisega. 525 1588

Kuivad küttepuud. 5690 6363

Elva Hinnapommis soodsaima 
hinnaga CD ja DVD-d ja raama-
tud – Kaika Laine 1 ja 2 osa. 3. 
osa tulekul.

Lumetõrje teenus. 529 1979

Metallitööd. 521 2470

Korstnapühkija. 5690 6363

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Võimalik rentida Bronto 18 korv-
tõstukit, tõstekõrgus 18.20. Tel. 
552 0680

Surm tekitab valu,
mälestus meenutab elu…

Südamlik kaastunne 
Hedvigile venna
KALJU SONNI
kaotuse puhul.

Asta, Erika, perekonnad Sikk 
ja Raudsepp

Mälestame kallist
AGRIPIINA-

ALVIINA LABI

Sügav kaastunne omastele.

Naabrid Kooskora ja 
Tammeorg

Väsind olen, väsind.
Kallis isamaa
Sinu mulla põues
tahan puhata.

Mälestame head 
naabrimeest. 

Avaldame sügavat kaastunnet 
Endlale abikaasa

JUHAN KAARAMAA
surma puhul.

Perekonnad Kopli, 
Tint ja Voika

ELVI KOGER

Mälestame endist laulukaaslast.
Avaldame kaastunnet omastele.

Naiskoor Kaja

Sügav kaastunne 
Niina Raamatule 

ema
KRISTIINE GRIGORJEVA

kaotuse puhul.

Naabrid Reet ja Karin

Lõppenud aasta vii-
masel nädalavahetu-
sel suusahooaja ava-
stardi teinud ETV-
G4S noorte karikasa-
ri kahevõistluses ja 
suusahüpetes jätkus 
4. jaanuaril Võru-
maal. Elva kahevõist-
lejad olid edukad nii 
hüppemäel kui kahe-
võistluses.

Milvi Kapaun

Karikasarja ETV-G4S 
avavõistlus toimus 28. det-
sembril Otepääl Apteekri-
mäel ja Tehvandi suusara-
dadel. Karikasarjas paku-
vad eestlastele konkurentsi 
ka lõunanaabrid Lätist.

M14 klassis tõid esime-
sel etapil kaksikvõidu nii 
hüpetes kui kahevõistlu-
ses Elvasse Kristjan Ilves ja 
Karl Mustjõgi.

Arvukamalt oli osa-
lejaid 1999/2000 sündi-

nud poiste (M10) vanuse-
klassis – kolmteist võistle-
jat. Hüppevõistluse võitis 
Artti Aigro Otepää Spor-
diklubist. Teine oli Klaus 
Kolbakov ja kolmas Janar 
Oja Võru spordikoolist. Ka-
hevõistluse kokkuvõttes oli 
parim Kolbakov Aigro ees. 
Andreas Ilves Elva suusa-
klubist oli hüppevõistlustel 
7. ja saavutas kahevõistlu-
ses kolmanda koha.

Kolmest tütarlapsest tu-
li stiilipunktidega võitjaks 
Läti võistleja Šarlote Škole. 
Poolteist punkti kehve-
ma tulemusega pidi leppi-
ma tütarlastest pikima, 10 
meetri pikkuse hüppe tei-
nud Võru spordikooli õpi-
lane Sandra Sillaste. Kol-
manda koha pälvis Kerli 
Oja Võrust.

Meeste vanuseklassis 
võitis suusahüpetes esiko-
ha elvalane Tõnis Kartau.

Veteranidest tegi pikima 
õhulennu konkurente 4,3 

punktiga edestanud Peep 
Heinloo Nõmme Spordi-
klubist.

ETV-G4S karikasarja tei-
ne etapp toimus 4. jaanua-
ril Võrumaal Andsomäel ja 
Haanjas.

M14 vanuseklassis võitis 
suusahüppevõistluse Krist-
jan Ilves. Karl Mustjõgi oli 
viies. Kahevõistluses tõu-
sis võitjaks Ilvese järel kol-
mandana rajale pääsenud 
Karl Mustjõgi. Kristjan Il-
ves oli teine, Robin Kütt 
Võru spordikoolist kolmas.

Hüpetes ja kahevõistlu-
ses teenisid esikoha Mar-
kus Faster (M8, Nõmme 
spordiklubi), Artti Aigro 
(M10, Otepää spordiklubi) 
ja Mairo Nupp (M12, Võru 
spordikool). Markus Faster 
ja Mairo Nupp olid mõle-
mas arvestuses parimad ka 
nädal tagasi toimunud ava-
etapil Otepääl.

Kahe etapi kokkuvõt-
tes on Elva kahevõistleja-

test Andreas Ilves kolmas, 
Kristjan Ilves ja Karl Must-
jõgi juhivad võrdse punk-
tiarvuga edetabelit M14 
klassis.

Noorte suusahüppajate 
ja kahevõistlejate üheteist-
kümnendat hooaega alus-
tanud võistlussari on ala-
tes uuest hooajast aasta-
ringne. Lisaks kuuele tal-
visele etapile toimub neli 
suvist etappi. Karikavõist-
lustel on põhivõistlusklas-
sid 8-16 aastastele, eral-
di arvestust peetakse nais-
te, harrastajate ja veterani-
de klassis. Etapid toimuvad 
Tallinnas, Viljandis, Elvas, 
Võrus ja Otepääl. Planeeri-
tud on lisaetapp Rakveres.

“Eesmärk on jõuda igal 
etapil 100-150 osalejani,” 
ütleb suusahüpete ja ka-
hevõistluse ala juhataja 
Roomet Pikkor.

ETV-G4S noortesari jät-
kub 14. veebruaril Elvas.

Kaksikvõit Elva kahevõistlejatele
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